

LIBRARY OF THE HOUSE OF ASSEMBLY,
Quebec, 18th August 1837.**R**EPORT of the Librarian, for the opening of the
Session of the Provincial Parliament.

The total number of Books in the Library of the House of Assembly amounted in September 1836, when the last Report was made, to 5905 Vols.

There have been since added up to the present time, 480

(See the Table A, hereunto annexed.)

Total at the opening of this Session, 6385 Vols.
Three of the Volumes which were missing have been returned.

(See the end of the said Table A.)

Since the same period we have completed two more sets of the Provincial Statutes, which are placed in the two Committee Rooms in the 3rd story; these make sixteen sets complete and in good order.

We possess sets (and that only partially) of the following Newspapers only, viz :

Neilson's Gazette, from 1795 to the present time.

The Official Gazette, from its commencement to the present time.

The Mercury (with the exception of the years 1805, 1823, and 1825) up to the present time.

The Canadien, from its commencement up to the present time.

The other Newspapers to which the House is in the habit of subscribing, and which are open to the public in the Reading room during the recesses, are frequently carried away, and those which remain are so much injured, that it has been impossible to get them bound. The Librarian therefore takes the liberty to refer to his last Report of the month of September 1836, for the purpose of renewing the suggestion which he then thought it his duty to make.

The greater part of the binding which had become necessary, has been done during the recess, and the Librarian can bear testimony that the work has been well done. There are still a certain number of Volumes to be bound, and some books to be repaired, the doing of which has been necessarily postponed till next recess.

It has as yet been impossible to carry into effect the best classification of the books, because the new cases which have been placed in the room adjoining the Library, and the improvements which have been effected in the Library itself, were only completed last week.

The Librarian will now take the liberty of merely citing certain facts, and of asking instructions how to proceed.

There is a rule which directs that no book shall be kept more than eight days; this rule is continually broken through, books are sometimes kept from three months to a year, and even longer, and the Librarian has no means of causing them to be brought back. There is no rule limiting the number of Volumes which each per-

son

BIBLIOTHEQUE DE LA CHAMBRE D'ASSEMBLEE,
Quebec, 18 Août 1837.**R**APPORT du Bibliothécaire, pour l'ouverture de
la Session du Parlement Provincial.

Le nombre total des Livres dans la Bibliothèque de la Chambre d'Assemblée, se montait en Septembre 1836, lors du dernier Rapport, à 5905 Vols.

Il a été ajouté jusqu'à ce jour, 480

(Voir le Tableau A, ci-annexé.)

Total à l'ouverture de cette Session, 6385 Vols.
Il est rentré trois Volumes de ceux qui étaient égarés.

(Voir à la fin du susdit Tableau A.)

Nous avons depuis lors complété deux autres Exemplaires des Statuts Provinciaux, qui sont placés dans deux des Chambres de Comité du 3e étage; ce qui nous forme maintenant un total de seize Exemplaires complets et en bon ordre.

Nous ne possédons au complet, et cela seulement partiellement, que les Papiers-nouvelles suivans, savoir :

La Gazette de Neilson, depuis 1795 à ce jour.

La Gazette Officielle, depuis son commencement jusqu'à ce jour.

Le Mercury, (à l'exception des années 1805, 1823 et 1825) jusqu'à ce jour.

Le Canadien, depuis son commencement jusqu'à ce jour.

Les autres Papiers-nouvelles, auxquels on souscrit habituellement, et qui sont livrés au Public dans la Chambre de lecture, durant les vacances, sont bien souvent enlevés, et ceux qui restent tellement détériorés, qu'il a été impossible de les faire relier. Le Bibliothécaire prend donc la liberté de référer à son Rapport précédent, du mois de Septembre 1836, pour renouveler les suggestions qu'il a cru devoir faire alors à ce sujet.

La plus grande partie de la reliure, devenue nécessaire, a été faite durant les vacances, et le Bibliothécaire peut rendre témoignage que l'ouvrage a été bien exécuté. Il reste encore un certain nombre de Volumes à relier, et quelques Livres à réparer, ce qu'il a fallu remettre aux vacances prochaines.

La meilleure classification des Livres n'a pas encore pu avoir lieu, parce que les nouvelles Boîtes qui ont été placées dans la chambre attenante à la Bibliothèque, et les améliorations qui ont eu lieu dans la Bibliothèque même, n'ont été achevées que la semaine dernière.

Le Bibliothécaire se permet maintenant de signaler simplement quelques faits, et de solliciter des instructions pour agir.

Il existe une règle qui dit " que les Livres ne pourront être gardés plus de huit jours." Cette règle est constamment enfreinte. Des Livres sont absents quelquefois depuis trois mois jusqu'à un an, et même plus long-temps, et le Bibliothécaire n'a aucun moyen pour les faire rentrer. Il n'existe aucune règle pour limiter le nombre de Volumes